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Izdanje za novembar  2008.godine 
 
Aktivnosti načelnika opštine 
 
Kanalizaciona mreža u izbjegličkim 
naseljima 
 
Završeni su  radovi na izgradnji glavnog 
kolektora fekalne kanalizacione mreže u 
dužini od 4 000 metara, čime će , nakon 
izgradnje sekundarne mreže biti riješen 
problem odvoda fekalnih voda iz više 
prigradskih naselja. 
      Načelnik opštine Prijedor Marko Pavić 
obišao je  naselje Donji Orlovci   gdje  je  
završena posljednja faza izgradnje glavnog 
kolektora u dužini od 1560 metara. 
 

 
     „ Izuzetno sam zadovoljan što smo 
radove završili prije kraja godine, kako 
smo i obećali grañanima ovih naselja koji 
već deset godina nemaju kanalizaciju“ 
kazao je Pavić. 
       On je potvrdio da je vrijednost ovog 
projekta oko milion KM, a sredstva su 
pored učešća grañana od 63 000 KM 
obezbijedili zajedničkim ulaganjem opština 
Prijedor i Ministarstvo za izbjegla i 
raseljena lica RS. 

        Završetkom  radova na izgradnju 
glavnog kolektora fekalne kanalizacione 
mreže stvorili su se uslovi za izgradnju 
sekundarne kanalizacione mreže za oko 
1200 domaćinstava  izbjegličkih naselja 
Topolik, Novi , Gornji i  Donji Orlovci, 
Vrbice, Celpak i Janjića pumpa, ali i 
starosjedelaca. 
        Predsjednik grañevinskog odbora u 
izgradnji kolektora Dušanka Dukić je 
istakla da su radovi počeli još 2006. 
godine. 
        „ Radovi su tekli sporo i to kako zbog 
nenaseljenosti ovog područja, tako i zbog 
nedostatka finansijskih sredstava, ali smo , 
zbog toga što se radi o podvodnom terenu i 
opasnosti ,  bili složni i istrajali uz podršku 
lokalne vlasti“ kazala je Dukićeva. 
         Ona je potvrdila da su mještani 
zainteresovani za nastavak radova na 
sekundarnoj mreži, koji za priključak na 
glavni kolektor trebaju izdvojiti oko 
1100KM.Dukićeva je dodala i da su 
socijalna i ekonmska situacija mještana 
ovih naselja takva, da će pomoć i kod 
izgradnje sekundarne mreže potražiti od 
lokalne vlasti 
 
Zapošljavanje invalida 
 
Na osnovu zahtjeva koji su pristigli nakon 
poslednjeg javnog poziv za dodjelu 
bespovratnih novčanih sredstava, Upravni 
odbor Fonda za profesionalnu 
rehabilitaciju i zapošljavanje invalida 
Republike Srpske  iz Prijedora odobrio je 
386.000 KM za zapošljavanje 94 invalida . 
           Direktor ovog Fonda Zoran Tepić 
potvrdio je  juče na konferenciji za 
novinare u Prijedoru  da je u toku 
potpisivanje ugovora sa poslodavcima i 
invalidnim licima. 
         „Kod 50 poslodavaca biće zaposleno 
70 invalida, a 24 invalida su dobila 
sredstva za samozapošljavanje“, precizirao 
je Tepić. 
        On je naveo da su sredstva dodjeljena 
zainteresovanim poslodavcima za 
zapošljavanje  invalida iz Banjaluke, 
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Prijedora, Novog Grada, Bosanskog Broda, 
Kozarske Dubice, Gradiške i Srebrenice.  
          Vlasnik banjalučke firme d.o.o. 
„Rolofleks“  Gajić Miodrag , koja se bavi 
proizvodnjom ambalaže kaže da će 
dobijenim sredstvima kupiti jednu 
neophodnu mašinu za rad, na kojoj će se 
uposliti 80 postotni invalid iz 
Banjaluke.Firma za sada kaže ima 6 
zaposlenih radnika, od toga dva invalida. 
           Direktor Fonda za profesionalnu 
rehabilitaciju i zapošljavanje invalida RS 
Zoran Tepić  potvrdio je  da je tokom ove 
godine posredstvom Fonda zaposleno  još 
200 invalida za šta je izdvojeno 800.000 
KM.On je dodao i da je izvršen rebalans 
kojim je budžet Fonda veći za 800.000 
KM, tako da će ovogodišnji prihodi 
iznositi ukupno 2.300.000 KM. 
           S obzirom na najnovije izmjene i 
dopune Zakona o profesionalnoj 
rehabilitaciji, Tepić je istakao da  očekuje 
da će u sledećoj godini prihodi biti 
uvećani.  
         „Način uplate posebnog doprinosa će 
biti uplaćivan u budžet RS, umjesto na 
žiro-račun Fonda, pa se shodno tome 
očekuje i efikasnija kontrola sredstava“ 
naglasio je  Tepić. 
         Sredstva povećanog prihoda će biti 
usmjerena isključivo na finansiranje 
zapošljavanja nezaposlenih invalida, a do 
kraja godine će prema Tepićevim 
najavama biti raspisan još jedan javni 
poziv.Za tri godine posredstvom  ovog 
Fonda zaposleno je 1014 invalida.  
 
Veći broj odjavljenih privrednih 
subjekata 
 
Na području prijedorske opštine je u  
posljednja tri mjeseca  evidentirano   158 
privrednih subjekata koji je  odjavio 
djelatnost, što je za 97 premašio broj 
prijavljenih kojih je u istom periodu bilo 
69 radnji.Ovo je potvrdio i Boro Vojvodić 
,načelnik Odjeljenja za privedu i društvene 
djelatnosti koje redovno prati prati odjavu i 
prijavu trgovinskih, zanatskih i 

ugostiteljskih radnji na području opštine 
Prijedor. 
        „ Ono što smo mi zapazili je činjenica 
da je  u  navedenom periodu  od ukupnog 
broja,  135  privrednika trajno odjavilo 
svoju djelatnost, a 23 privremeno“ kazao je 
Vojvodić. 
        On je dodao da je u trgoviskoj 
djelatnosti  ukupno   odjavljena  71 radnja, 
u ugostiteljstvu 33 , u oblasti zanatstva 11, 
ostalih 6 i izdvojeni prostor iz trgovine 14 
radnji,a  istovremeno je  prijavljeno 69 
radnji. 
       Trenutno  u ovom Odjeljenju  nemaju  
jasno precizirane razloge zašto je 
tendencija odjavljivanja djelatnosti 
izraženija nego u ranijem periodu, pa se 
postavlja pitanje  da li je razlog tome 
uvoñenje fiskalnih kasa. 
      „ Mišljenja smo da je to samo jedan od 
razloga jer je već uvoñenjem PDV-a 
znatan dio prihoda od ostvarenog prometa 
legalizovan  , a  uvoñenje fiskalnih kasa  bi 
trebalo da  sav promet roba  stavi u legalne 
tokove“ tvrdi Vojvodić. 
         On je dodao i da smatra da je kod 
većeg broja odjavljenih taj promet  
vjerovatno bio van legalnih kanala, kao i 
da je moguće da su  već  poslovale na 
granici rentabiliteta, pa je  pitanje da li će i 
koliko još biti takvih djelatnosti koje sa 
uvoñenjem fiskalnih kasa neće moći da iz 
ostvarenih prihoda podmire rashode 
poslovanja. 
         „ Jedan od razloga za odjavu je i 
dolazak velikih megamarketa na ovo 
područje, jer male radnje ni ponudom, 
kvalitetom robe i cijenama ne mogu 
konkurisati megamarketima, što je jedan 
od važnijih razloga njihovog zatvaranja“ 
kazao je Vojvodić. 
          On je dodao  da zabrinjava podatak 
da se odjavljivanjem djelatnosti na 
evidenciji prijedorske filijale Zavoda za 
zapošljavanje pojavio stotinjak novih, 
nezaposlenih lica. 
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Sredstva za obnovu kuća povratnika 
 
Na području opštine Prijedor javilo se 148 
povratnika na konkurs za izbor korisnika 
programa pomoći za obnovu povratničkih 
stambenih jedinica, za šta će biti utrošeno 
350.000 KM. Komisija, koju je imenovala 
Skupština prijedorske opštine, obilazi 
potencijalne korisnike da bi utvrdila stepen 
devastiranosti objekata i potom pripremila 
listu prioriteta za raspodjelu sredstava. 
Komisija za izbjeglice i raseljena lica u 
BiH dodijelila je opštini Prijedor 350.000 
KM iz ovogodišnjeg budžeta Fonda za 
povratak 
 
Nove knjige za biblioteku 
 
Narodna biblioteka „Ćirilo i Metodije“  je 
na 53. Sajmu knjiga u Beogradu  kupila  
215 knjiga za potrebe Gradske čitaonice i 
pozajmnih odjeljenja ove biblioteke za šta 
je izdvojeno oko 4.000 KM. 
         Direktor ove kulturne ustanove 
Snežana ðikić je istakla da je biblioteka 
raspolagala sa skromnim sredstvima za 
obnovu knjižnog fonda obezbijeñenih 
samo  iz opštinskog budžeta. 
          „Od novih izdanja, 160 naslova 
stručne literature  je namijenjeno  čitaonici, 
a riječ je o  knjigama iz oblasti prava, 
medicine, informacionih tehnologija, 
umjetnosti i arhitekture“ rekao je ðikić. 
 Ona je dodala i da fond dječijeg 
odjeljenja  prijedorske biblioteke dopunjen  
sa 28 naslova, a kupljeno je i tridesetak 
knjiga iz oblasti beletristike. 
 
Nagrada za idejno rješenje Glave ulice 
 
Na prvom salonu arhitekture i urbanizma 
Republike Srpske koji je održan u Banja 
Luci prvu nagradu u kategoriji urbanizma 
dobili su autori Malina  Čvoro i Saša 
Čvoro, za rekonstrukciju i ureñenje ulice 
Kralja Petra Oslobodioca u Prijedoru. 
         „ Prema obrazloženju  stručnog žirija 
i Savjeta   salona kojeg su činili arhitekti iz 
Podgorice, Beograda i Banja Luke  
nagrañeni autori su nagradu dobili za 

uspješnu likovnu i ambijentalnu sintezu 
tretmana javnih prostora i arhitekture“ 
potvrdila je predsjednik Upravnog odbora  
Saveza arhitekata RS Dragica Aksić 
Arnautović. 
       Ona je potvrdila da je uspjeh ovih 
autora, koji su imali jako dobro 
predstavljen rad sa fotodokumentacijom,  
tim veći što su nagradu osvojili u veoma 
jakoj konkurenciji preko 90  projekata  za 
period od 1997-2007.godine graditeljskog 
stvaralaštva  u obliku idejnih rješenja  i 
realizovanih projekata. 
      „Veoma sam zadovoljna nagradom 
koju smo osvojili kao autorski tim , 
zajedno sa koautorima  Veljkom i Jelenom 
Hrgar, posebno što je grad Prijedor dobio 
prelijepu glavnu ulicu, te  da smo projekat 
realizovali nakon meñunarodnog konkursa 
koji je bio raspisan i gdje smo osvojili prvu 
nagradu“ kazala je Malina Čvoro. 
      Ona je potvrdila da je sa Sašom Čvoro 
dio tima sa kolegama sa Arhitektonskog 
fakulteta angažovana na projektu 
rekonstrukcije parka „Mladen Stojanović“ 
u Banja Luci gdje će radovi početi 2009. 
godine 
 
Težak položaj penzionera  
 
Od 12 816 penzionera koliko ih je 
evidentirano na području opštine Prijedor 
čak 3091 penzioner ili 24 odsto prima  
minimalnu  penziju  od 160 KM.Ovo je 
potvrdio predsjednik  Udruženja 
penzionera Prijedor  Slobodan Brdar koji 
je dodao da su  
ovo podaci dobijeni izradom socijalne 
karte , na čijoj se izradi radilo nekoliko  
mjeseci.  
      „Sada imamo  tačne  pokazatelje o 
socijalnom statusu  svakog penzionera  
tako da ubuduće neće biti grešaka pri 
dodjeljivanju socijalnih  davanja ,  meñu 
kojima su na  primjer  jednokratne  
novčane pomoći „ kazao   je Brdar. 
      On je dodao da od ukupnog broja   
penzionera  4 289 prima penziju od 161-
260 KM, njih 3 382  u  iznosu  od 261-350 
KM,dok  ih  1710  prima od 351-450 
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KM.Penzijski  ček  na  kojem su  iznosi  od 
451- 600 KM  prima  312  penzionera ,a 
njih  32  imaju   penziju  od 600-1000 KM. 
          Brdar je skrenuo  pažnju  da su  
prilikom  prikupljanja podataka  došli do  
spoznaja  da su mnoga  djeca ,nažalost,  
zaboravila na  ljudsku  i humanu  obavezu 
da  brinu  o  svojim  starim  i nemoćnim  
roditeljima koji su zbog  toga  prepušteni 
sami sebi. 
           On je naveo  da je i  zbog teške 
socijalno-ekonomske  situacije  registrovan  
značajan broj  penzionera koji  svojim 
skromnim  primanjima  izdržavaju svoju 
odraslu  nezaposlenu djecu, pa čak  i 
njihove porodice.     
 
Zagañena voda u školama  
 
Voda za piće zagañena je u četiri od pet 
škola na području opštine Prijedor u 
kojima je opštinska sanitarna inspekcija 
uzela uzorke vode. 
     Glavni  opštinski sanitarni inspektor 
Slobodanka Banović potvrdila da je juče 
dobila rezultate kontrolisanih uzoraka  
kojima je utvrñeno da je voda ispravna u 
područnoj školi u  Petrovu,  koja se 
snabdijeva  vodom iz vlastitog, kopanog  
bunara. 
     „U područnim školama u  Lamovitoj ,  
LJeskarama,  Donjoj  Dragotinji  i  
Kozarcu voda nije ispravna“ rekla je 
Banovićeva. 
       Ona je naglasila da se sve četiri škole 
u kojima je voda zagañena snabdijevaju 
vodom iz lokalnih vodovoda koje koriste i 
mještani u navedenim naseljima. 
      „Rezultati analiza vode biće dostavljeni 
Higijensko-epidemiološkoj službi 
prijedorskog Doma zdravlja, a  načelnika 
opštine ćemo informisati o tome  te 
sagledati mogućnosti saniranja  stanja“, 
kazala je Banovićeva dodajući da očekuje i 
pomoć Ministarstva prosvjete i kulture 
Republike Srpske. 
   Banovićeva je napomenula da ni jedan 
lokalni vodovod na području opštine  nije 
registrovan, tako da niko i ne vodi brigu o 
njima. Ona je podsjetila da je opštinska 

sanitarna inspekcija još  prošle godine 
utvrdila da voda nije  upotrebljiva u  19 
škola na području Prijedora i zabranila je 
za piće. 
       Direktor OŠ „Kozarac“ iz Kozarca 
Muhidin Šarić rekao je da ova škola   često 
uopšte nema vode , a i kad je ima , nije za 
piće. 
    „Problem smo pokušali ublažiti 
kopanjem vlastitog bunara, ali se  u 
sušnom ljetnjem  periodu redovno  javlja 
veliki nedostatak  vode za potrebe škole“, 
kazao je Šarić. 
      On je dodao da djeca u školu donose 
vodu od kuće i flaširanu vodu. 
 
Poklon školi „ Branko Ćopić“   
 
Učenicima Osnovne škole „  Branko 
Ćopić“ je , u sklopu aktivnosti Ministarstva 
za porodicu, omladinu i sport , uručen sto 
za stoni tenis. Predsjednik Asocijacije „ 
Sve za sport“  Radomir Zrnić je istakao da 
je planirano , da se u cilju promovisanja 
sportskih aktivnosti , podjeli 10 stolova za 
stoni tenis školama u Republici Srpskoj. 
        Zahvaljujući da poklonu direktor 
škole Sanja Munjiza je istakla da meñu  
učenicima  vlada veliko interesovanje za 
ovaj sport. 
       „Činjenica da imamo formiranu i 
stonotenisku ekipu, govori da ovdje vlada 
veliki interes za stoni tenis, te se nadamo 
da ćemo imati uspješne nastupe na 
školskim takmičenjima, pogotovo sada 
kada imamo uslove za  vježbanje“ rekla je 
Munjiza. 
          Predsjednik Stonoteniskog kluba 
Prijedor Slavko Antonić  potvrdio je da je 
Prijedor grad u Republici Srpskoj  gdje se 
najmasovnije igra stoni tenis, te je ova 
donacija dobro došla u cilju dalje 
popularizacije ovog sporta u gradu na Sani. 
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